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	1.
	Бобров В.И. Динамическая модель захвата и разгона петли листа в ножевом фальцевальном устройстве с вакуумными фальцевальными валиками. ― С. 4-11.
	Bobrov V.I. The dynamic model of the capture and acceleration of a loop of sheet in the knife folding device with vacuum folding rollers. ― P. 4‑11.

	
	В статье описывается процесс фальцевания листового материала в ножевом фальцевальном устройстве с вакуумными фальцевальными валиками с учетом упругих и упруго-пластических свойств петли листа. Описана математическая динамическая модель процесса захвата петли листа и его движения с дополнительный сцеплением листа с помощью вакуума, подводимого к поверхности вакуумных фальцевальных валиков. Приведен пример расчета кинематических параметров движения листа при разгоне.
	The article describes the process of folding sheet material in a knife folding device with vacuum folding rollers, taking into account the elastic and elastic-plastic properties of the leaf loop. A mathematical dynamic model of the process of capturing a leaf loop and its movement with additional sheet adhesion using a vacuum supplied to the surface of vacuum folding rollers is described. An example of calculating the kinematic parameters of the leaf movement during acceleration is given.
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	Сигаева Е.А., Корнилов И.К., Суслов М.В. К вопросу об анализе экологического состояния полиграфического производства. ― С. 12-18.
	Sigaeva E.A., Kornilov I.K., Suslov M.V. On the issue of the analysis of the ecological state of printing production. ― P. 12-18.

	
	В статье рассматриваются вопросы, связанные с проблемами формирования единой концепции анализа и контроля экологического состояния полиграфического производства. Предлагается методика, включающая учёт основных показателей, необходимых для объективной оценки экологического состояния процесса изготовления полиграфической продукции.
	The article deals with issues related to the problems of forming a unified concept of analysis and control of the ecological state of printing production; the proposed methodology includes consideration of the main indicators necessary for an objective assessment of the ecological state of the manufacturing process of printing products.
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	3.
	Рахманов Н.И., Скопинцев И.В. Особенности переработки отходов полиграфического производства. ― С. 19-24.
	Rakhmanov N.I., Skopintsev I.V. The features of recycling of printing production waste. ― P. 19-24.

	
	В работе рассматриваются основные типы отходов полиграфического производства, варианты и основные методы их переработки с конкретными примерами. Так же уделяется внимание применению переработанных отходов полиграфического производства в дальнейшей работе предприятия. Приведены экономические расчеты, описывающие экономическую эффективность от переработки отходов. Также рассматриваются описание и анализ проблем переработки отходов полиграфического производства, даются рекомендации по повышению эффективности переработки отходов полиграфического производства.
	The paper discusses the main types of waste from printing production, options and basic methods of their processing with specific examples. Attention is also paid to the use of recycled waste from printing production in the further work of the enterprise. Economic calculations describing the economic efficiency of waste recycling are presented. The description and analysis of the problems of waste processing of printing production are also considered, recommendations are given to improve the efficiency of waste processing of printing production.
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	ИЗДАТЕЛЬСКОЕ ДЕЛО И ДОКУМЕНТАЛЬНАЯ ИНФОРМАЦИЯ
	PUBLISHING AND DOCUMENTARY

	4.
	Альшевская О.Н., Подик И.В., Балган М.С. Издательская деятельность Тувинского государственного университета: исторический экскурс (1952-2022 гг.). ― С. 25-36.
	Alshevskaya O.N., Podik I.V., Balgan M.S. Publishing activity of Tuvan State University: a historical excursion (1952-2022). ― P. 25-36.

	
	В статье рассмотрена история издательской деятельности Тувинского государственного университета (ранее Учительский институт и Кызылский государственный педагогический институт.) Создание издательства и типографии при нем способствовало увеличению объемов тиражей и повышению качества выпускаемой продукции. Анализ издательской продукции вуза позволил выявить проблемные точки и вопросы книгообеспеченности учебного процесса; определить ведущих авторов-разработчиков, тематику выпускаемых изданий и роль вузовской библиотеки в распространении издательской продукции.
	The article reveals issues related to book publishing at Tuvan State University (formerly the Teachers' Institute and the Kyzyl State Pedagogical Institute.) The purpose of the article is a historical overview of publishing activities for the period from 1952 to 2022. The peculiarity of the region is bilingualism, reflected in the subject of the university's publications, mainly methodological literature on the study of the Tuvan language and the methodology of teaching Russian to Tuvan children. The creation of its own publishing house and printing house under it contributed to an increase in circulation volumes and the quality of its products. The analysis of the university's publishing products made it possible to identify problematic points and issues of the book supply of the educational process; to identify the leading authors-developers, the subject of publications and the role of the university library in the distribution of publishing products.
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	Рябчикова А.В., Кицану М.И. Библиотеки для слепых и слабовидящих: обзор деятельности библиотек северо-западного федерального округа. ― С. 37-40.
	Ryabchikova A.V., Kitsanu M.I. Libraries for the blind and visually impaired: an overview of the activities of libraries in the northwestern federal district. ― P. 37-40.

	
	В данной работе рассматриваются библиотеки для слепых и слабовидящих Северо-Западного федерального округа, деятельность которых помогает сформировать и развить информационную культуру людей с нарушениями зрения.
	This paper discusses libraries for the blind and visually impaired of the Northwestern Federal District, whose activities help to form and develop the information culture of people with visual impairment.
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	Долгодрова Т.А. Книги по алхимии в собрании курфюрста Саксонского Августа I (по фондам РГБ). ― С. 41-43.
	Dolgodrova T.A. Books on alchemy in the collection of elector Augustus I of Saxony (from the collections of the Russian state library). ― P. 41-43.

	
	Статья посвящена изданиям из библиотеки саксонского курфюрста Августа I, поступившее в ГБЛ в 1946 году из Земельной библиотеки Дрездена в составе коллекции переплетов Якоба Краузе. В статье впервые приводятся сведения, раскрывающие фонды РГБ, где в составе перемещенных культурных ценностей есть около 800 экземпляров из библиотеки Августа. Среди них особое место занимают книги, посвященные оккультным наукам и алхимии.
	The article is devoted to publications from the library of the Saxon Elector Augustus I, which came to the GBL in 1946 from the State Library of Dresden as part of the collection of bindings by Jacob Krause. The article for the first time provides information revealing the collections of the RSL, where among the displaced cultural property there are about 800 copies from the Augustus Library. Among them, books devoted to occult sciences and alchemy occupy a special place.
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	7.
	Куприянова Т.Г. Цифровизация и искусственный интеллект в книжном деле. ― С. 44-48.
	Kupriyanova T.G. Digitalization and artificial intelligence in the book business. ― P. 44-48.

	
	В работе рассматривается применение цифровых технологий в книжном деле и возможности искусственного интеллекта для повышения эффективности издательского дела и улучшения качества информационного обслуживания населения, в том числе лиц с ограниченными возможностями здоровья.
	The work examines the use of digital technologies in book publishing and the possibilities of artificial intelligence to increase the efficiency of information support for business in general and improve the quality of information services to the population, including people with disabilities.
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	8.
	Гольцова Н.В. Новое в редакционных практиках: аспекты подготовки публикаций, созданных с использованием искусственного интеллекта. ― С. 49-53.
	Goltsova N.V. New in editorial practices: aspects of the preparation of publications created using artificial intelligence. ― P. 49-53.

	
	Статья посвящена изучению вопросов, связанных с использованием технологий ИИ в издательском деле, в частности, редакционной подготовке текстовых и иллюстративных элементов публикаций. На примерах различных интернет-публикаций проведен контентно-лингвистический анализ материалов и рассмотрены аспекты трансформации редакционных практик в новых технологических условиях.
	The article is devoted to the study of issues related to the use of AI technologies in publishing, in particular, in the editorial preparation of textual and illustrative elements of publications. Using examples of various online publications, a content and linguistic analysis of materials was carried out and aspects of the transformation of editorial practices in new technological conditions were considered.

	
	Ключевые слова: текст, cгенерированный текст, нейросеть, ИИ, искусственный интеллект, редакционные практики, редактирование
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	9.
	Шапиро А.М. Работа издательств с интернет-технологиями с целью повышения читательского интереса. ― С. 54-59.
	Shapiro A.M. The work of publishing houses with internet technologies in order to increase reader interest. ― P. 54-59.

	
	В последние 5 лет читательский спрос неизменно продолжает падать. Это может быть обусловлено тем, что книги заменены социальными сетями, онлайн статьями в интернете, а также видеороликами и сериалами, регулярно выходящими на стриминговых сервисах. Вместо противостояния интернет-технологиям издательства приняли решение эффективно использовать их для продвижения издаваемой литературы. В данной статье будут рассмотрены средства, которыми пользуются издатели для привлечения внимания целевой аудитории.
	Over the past 5 years, reader demand has steadily continued to fall. This may be due to the fact that books have been replaced by social networks, online articles on the Internet, as well as videos and series regularly released on streaming services. Instead of opposing Internet technologies, publishing houses decided to effectively use them to promote published literature. This article will look at the tools that publishers use to attract the attention of their target audience.
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	10.
	Волкова М.И., Самойленко И.С. Проблема современных интерактивных книг. ― С. 60-66.
	Volkova M.I., Samoylenko I.S. The problem of modern interactive books. ― P. 60-66.

	
	В статье рассмотрены истоки создания и развития интерактивных книг, их типы и коммуникативные свойства, а также художественно-выразительные средства.
	The article examines the origins of the creation and development of interactive books, their types and communicative properties, as well as artistic and expressive means.
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	Проблемы экономики медиабизнеса
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	Степанова Г.Н. Понятие медиафантома: деятельность по производству и распространению симулякров. ― С. 67-71.
	Stepanova G.N. The concept of a media phantom: production activities and the spread of simulacra. ― P. 67-71.

	
	В статье утверждается, что Интернет является благодатной почвой для распространения симулякров, направленных на удовлетворение интересов создателей и потребителей информации. Раскрыта сущность понятия «симулякр», дана интерпретация этого термина в трудах древних философов и современных социологов. Исследована деятельность по производству симулякров, проведен анализ методов их распространения, определено влияние симулякров на общество.
	The article argues that the Internet is fertile ground for the spread of simulacra aimed at satisfying the interests of creators and consumers of information. The essence of the concept of "simulacrum" is revealed, an interpretation of this term is given in the works of ancient philosophers and modern sociologists. The activities of simulacra production were investigated, the methods of their distribution were analyzed, the impact of simulacra on society was determined.
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